

Skolebestyrelsesmøde Sejs Skole torsdag den 15.06.23 klokken 18.00-22.00

Mødet afholdes i et klasselokale. Det anvises ved mødets start.

Afbud: Kamille, Peter, Allan, Henrik, Bjarke, Wout

Dagsorden

1.

Nyt fra elevrådet

(18.00-18.10)

Villads, Camille og øvrige ansatte fortæller fra elevrådet

Orientering v/Villads m.fl.

Spørgsmål

Orientering om at der fra elevrådets side er en bekymring for, at den kommende 9.årgang kan få en kvalitetsfyldt undervisning, nu der kommer 2 store klasser. Der er et ønske om, at der kan være 3 lærere på årgangen så ofte som muligt.

2.

Skoleårets planlægning

(18.10-18.30)

Status på næste skoleårs planlægning, herunder orientering om ledelsessituationen, hvor Henrik Thiesen er fratrådt. Men også om de seneste prioriteringer og udmeldinger herom. Orientering om beslutninger og tiltag på nuværende tidspunkt i planlægningen.

Drøftelse og spørgsmål

Stillingen til pædagogisk leder er sendt i genopslag med håb om et bredere felt i anden runde. Der er slået en lærerstilling op med en naturfagslærer til udskolingen.

Der er en lærer, der har søgt orlov og en anden der har sagt op for at læse videre. Dette løses internt. Drøftelse af udmeldelsesproces generelt. Samtidighed og information om den videre plan er centralt, samt begrundelse for årsagen.

Der er ansættelsessamtaler mandag d.19.juni kl. 15.30. Pia og Peter har tilkendegivet, at de gerne vil deltage.

3.

Revidering af nuværende princip 3.16 (udsat fra sidste møde)

(18.30-18.50) (2 bilag vedlagt)

I forlængelse af sidste møde fremlægger vi nu en beskrivelse af vores pædagogiske ståsted i hhv. sfo og klub. Med afsæt i det skal det drøftes, hvordan et princip for hele fritidsdelen kan og skal se ud, så vi kan få igangsat et udvalgsarbejde til det.

- a) Gennemgang af beskrivelsen af SFO-praksis og Klub-praksis
- b) Drøftelse af indhold til princippet

- c) I forlængelse af det, nedsættelse af en arbejdsgruppe til at komme med forslag til princip.
- a) Drøftelse af, at et princip skal beskrive skolefritidsordningen og klubbens virksomhed. Det er et fristed, hvor der ikke skal præsteres og vurderes. Det skal være et tilbud, hvor der er voksne, som har tid til at understøtte et sådant fællesskab.
- b) Der nedsættes et udvalg – Carsten, Stine og Anders - som kigger på et udkast til et princip, som kan drøftes til efteråret.

4.

Seneste nyt om budget 24 og status på 23

(18.50-19.10)

- a) Orientering v/Pia om udtalelse til budget 24 jf. mailkorrespondance
 - b) Drøftelse og spørgsmål
 - c) Orientering om ændringer i vores tildeling for 2023 v/Kristian
 - d) Drøftelse og spørgsmål
- a) Pia har rundsendt et udkast til budgetudtalelse. Der er desuden lavet et fælles høringssvar fra 13 skolebestyrelsesformænd. Det er sendt til skolechefen, udvalget og MJA.
Man forventede at der ville komme en reel høringsrunde. Men der er lavet procedureændringer, så det ser ud til, at der kun var de 3 dage til at udfærdige et endeligt høringssvar.
Pia har forespurgt på, om der ikke kommer en høringsrunde i august, men der er endnu ikke kommet et svar.
Der var 140623 et online møde for skolebestyrelsesformændene, hvor der blev fundet 3 overordnede fokuspunkter:
Den samlede økonomiske ramme
Trivsel
Arbejdsmiljøet på skolerne
 - b) Der er i skolebestyrelsen opbakning til, at Pia fortsætter arbejdet i gruppen af skolebestyrelsesformænd.
Pia fortæller om og uddyber sit høringssvar. Det har taget afsæt i et meget grundigt arbejde med gennemlæsning af budgetprotokoller
 - c) Der kommer en justering i tildeling til søskende i fritidsdelen. Det medfører en mindre tildeling til Sejs Skole på kr. 290.000
Der er tildelt et engangsbeløb ca. kr. 500.000
Det ser ud til, at der skal effektiviseres med 0,5% kommende budgetår. Men der mangler fortsat at blive fundet 12,5 mio., hvilket måske skal findes ved en lavere tildeling til de enkelte skoler – hvilket vil kunne medføre yderligere 3% forringelse.

5.

Mødeplan for næste skoleår
(19.10-19.15)

Vi har fået et oplæg fra skoleafdelingen om, hvornår det er hensigtsmæssigt at lægge møder i kommende skoleår i relation til politiske møder og deadlines. På den baggrund fremlægges et forslag til næste skoleårs møder.

- a) Fremlæggelse af plan
 - b) Drøftelse
 - c) Beslutning.
-
- a) Der er kommet et forslag fra centralt hold i forhold til 4 uger, hvor det anbefales, at der placeres møder.
 - b) Drøftelse af mødefrekvens – det nuværende antal er passende
 - c) Første møde skal placeres i uge 35 – torsdag d. 31.august. Yderligere møder fastsættes af formandskabet på rullende ugedage i tidsrummet 19.30-21.30 og udsendes sammen med referatet.

6.

Orientering i øvrigt
(19.15-19.20)

- a) Formand,
 - b) Skoleledelsen
 - c) Andre medlemmer
-
- a) Der bliver afholdt landsmøde for Skole og forældre i november. Der er tilmelding efter sommerferien.
 - b) Der er en forventning om, at den nye skolehal skal stå færdig i 1.kvartal 2026. Det skal forventes, at man påbegynder at bygge ny skole i 2.kvartal af 2025 med færdiggørelse i 2027. Dette vil medføre 1 år med kun 1 hal.

7.

Punkter til kommende møder
(19.20-19.25)

Fra sidste mødereferat har vi en lang oversigt over punkter, som vi har i pipelinen. Vi kan ikke på dette møde nå at datosætte alle punkter, men vi kunne begynde næste skoleår med en genovervejelse af, hvad vi vil prioritere.

- a) Kort drøftelse af ovenstående.

8.

Evt.

(19.25-19.30)

a) Orientering fra et medlem

Herefter er der sommerferiefrokost.